
 

 

 

 

 

 

 

 
ACTA ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA 

21/11/2024 
 

 
A la sala d’actes del Centre Excursionista de Catalunya, carrer Paradís, 10 de 
Barcelona, el 21 de novembre de 2024 a les 19:00, s’inicia l’Assemblea General 
Ordinària del Centre Excursionista de Catalunya (CEC), que ha estat degudament 
convocada per la Junta Directiva segons disposa l’article 10 de l’Estatut Social. 
El President declara l’Assemblea vàlidament constituïda inicialment amb 34 
persones, socis amb dret a vot, presents o representats a la sala.  
Es demanen dos compromissaris per aquesta assemblea i s’ofereixen els socis Sra. 
Montserrat Olivella Cunill sòcia nº 159 i el Sr. Joaquim Clos Baguña soci nº 1.008. 
S’informa els assistents de l’enregistrament de l’Assemblea, un enregistrament que 
es destinarà únicament a la redacció de l’acta corresponent. 
Durant l’Assemblea es projecta a la pantalla gran i telemàticament el contingut 
desenvolupat de l’Ordre del Dia per facilitar-ne la comprensió. El material projectat 
s’annexa a aquesta acta.  
 
 
ORDRE DEL DIA  
 

1. Benvinguda.  
2. Aprovació, si escau, de l’acta de l'assemblea anterior. 
3. Informe del president. 
4. Aprovació, si escau, de les quotes de soci de l’any 2025. 
5. Aprovació, si escau, del pressupost de l’any 2025. 
6. Torn obert de paraula. 

 
 
1. BENVINGUDA  
 
El President, Sr. Eduard Cayón i Costa, dona per iniciada l’Assemblea General 
Ordinària i dona la benvinguda a tots els socis i les sòcies participants.  
El President fa un resum dels punts de l’ordre del dia i comenta que és l’última 
assemblea amb l’actual junta directiva, la seva intenció és continuar optant per la 
presidència i es presentarà amb gran part de l’equip. 
 
 
2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE L’ASSEMBLEA 
ANTERIOR. 
 
Es ratifica l’acta de l’Assemblea General Ordinària celebrada el passat 23 de maig de 
2024 aprovada pels compromissaris, els socis Sra. Esther Martínez Bravo sòcia nº 842 
i el Sr. Jordi Ollé Marrasé soci nº 928. 



 

 

 

 

 

 

 

3. INFORME DEL PRESIDENT. 
 
 
Benvolguts socis i sòcies, 
 
És un honor trobar-nos una vegada més en aquesta Assemblea per compartir el 
camí recorregut i, sobretot, per avançar plegats cap als nous horitzons que ens hem 
fixat. Avui, vull fer èmfasi no només en els valors que ens guien i els projectes que 
hem construït, sinó també en com aquests es tradueixen en el pressupost que avui 
presentem per a la vostra aprovació. 
 
Com sabeu, l'any 2016 vam iniciar un projecte ambiciós. Avui podem dir que estem 
en una etapa d'equilibri, amb bases sòlides, però també amb l'impuls necessari per 
escalar i portar el Centre Excursionista de Catalunya encara més enllà. Els pròxims 
anys ens plantegem tres grans prioritats: **potenciar projectes col·laboratius amb 
altres entitats i institucions, ampliar la nostra base social i incrementar la nostra 
capacitat d'influència i servei públic**.   
 
El pressupost que sotmetem a la vostra consideració és **valent i expansiu**, perquè 
reflecteix aquesta aposta decidida pel futur. Hem fet un pas ferm per destinar 
recursos significatius a iniciatives estratègiques, especialment a les noves 
tecnologies, que ens permetran modernitzar el nostre funcionament i apropar-nos 
a un públic més divers i nombrós. Amb aquesta inversió en digitalització, no només 
millorarem la gestió interna i l'experiència dels nostres socis, sinó que també 
guanyarem visibilitat i accés a nous col·lectius, especialment entre les generacions 
més joves i les comunitats que encara no estan plenament representades al CEC. 
 
Aquest pressupost, a més, reflecteix el nostre compromís amb **refugis sostenibles 
i projectes innovadors** que situïn el CEC com un referent no només en l'àmbit 
esportiu, sinó també en la preservació del medi natural i la promoció de la salut 
integral. Això inclou el reforç dels nostres refugis com a centres d'interpretació de la 
natura i la potenciació d'activitats que combinin esport, cultura i benestar, arribant 
a un públic cada cop més ampli i divers. 
 
Per descomptat, aquesta visió expansiva també comporta reptes, especialment pel 
que fa a assegurar la sostenibilitat financera a llarg termini. Però aquest és un risc 
que assumim amb confiança, perquè sabem que les inversions que fem avui es 
traduiran en un CEC més fort i influent demà. Com sempre, la vostra participació 
activa i el vostre suport seran claus per garantir l'èxit d'aquestes iniciatives. 
 
En conclusió, aquest pressupost no és només un conjunt de xifres: és l'expressió de 
la nostra voluntat col·lectiva d'anar més enllà, de consolidar-nos com una entitat 
líder i de continuar construint una organització oberta, inclusiva i preparada per als 
desafiaments del futur. 
 
Us convido a aprovar aquest pressupost amb la confiança que estem prenent les 
decisions correctes per al nostre present i futur. Gràcies per ser part activa d'aquesta 
aventura i per la vostra confiança constant en el Centre Excursionista de Catalunya. 



 

 

 

 

 

 

 

 
El President explica les dades 2024 que es projecten: 
 

• Increment del número de socis. 3.714, més de 70 socis nous per mes  
• Edat mitjana: 50 anys  
• Increment participants cursos Escola de Muntanya  
• Manteniment de les activitats amb Centres Escolars  
• Increment de participants en els viatges CEC  
• Millora de l’EBITDA  
• Aran Hostel: més de 7.000 pernoctacions 
• Amitges: nou contracte de guarderia 
• Pla d’activitats consolidat, increment dels joves i increment dels caps de 

setmana 
• Comunicació: Increment del nombre de seguidors a les xarxes 

socials, d'usuaris a les bases de dades i també dels impactes en mitjans de 
comunicació. 

 
ESTABILITZACIÓ I CONSOLIDACIÓ DEL PROJECTE 
PROPERA ETAPA: CREIXEMENT I MILLORA DE L’OFERTA 
 
El President explica que al llarg dels darrers anys s'estava produint una fluctuació i a 
la baixa de socis i ara el que hem vist aquest any hi ha hagut molt poques baixes.  
Hem anat consolidant unes xifres i el que està passant en aquest moment  és que 
estem tornant a pujar amb el nombre de socis. 
Els darrers mesos hi ha hagut una ràtio de més de 70 socis nous cada mes.  Aquesta 
tendència és bona,  està inclús per sobre del que havíem pressupostat. 
En els darrers anys s'ha reforçat la franja dels 50 i dels 60. 
Són aquests dos pics els que aquests anys han anat consolidant-se i són els que en 
aquest moment estan creixent de forma principal.  
 
Comenta també que amb totes les activitats que fem amb infants estem produint 
un increment important també del nombre d'infants.   
 
Durant aquest any s’han incrementat els participants en els cursos d'escola de 
muntanya. L'escola de muntanya està oferint més cursos i tenim més participants,  
no només pel nombre de cursos que hi ha, sinó perquè hi ha més participants per 
curs.  També podem dir que no hem incrementat el nombre de participants en les 
activitats dels centres escolars, però s'han mantingut. 
Tenim  un volum  de treball a les escoles d'aproximadament  2.000 alumnes  que 
cada any fan activitat durant l'horari escolar amb nosaltres. 
Estem explorant també altres formes de col·laboració amb l'administració perquè a 
través de la possible subvenció d'aquesta activitat  puguem tenir un creixement  en 
aquest sentit.   
 
Destaca l'increment de participants en els viatges CEC.  El 2017 ens vam constituir 
com a agència de viatges i hem anat agafant un perfil de viatge especial,  de viatge, 
alguns molt fets a mida, però sobretot un viatge que integra el territori,  que 
incorpora activitat a la muntanya, etcètera. I això està creixent de forma rellevant.   



 

 

 

 

 

 

 

 
Ressalta la millora de l'EBITDA.   
 
Explica que l'Hostel,  que ha sigut el seu primer any de funcionament després de la 
reforma ha tingut més de 7.000 pernoctacions. Hi ha una consolidació de client  i 
que el boca-orella,  és un tema que està funcionant bé. 
 
Comenta que aquest any es va acabar el contracte amb el guarda d’Amitges,  hem 
fet renovació de contracte amb un nou format, que consisteix en que la gestió de les 
pernoctacions del refugi les fa el CEC i treballa amb les seves centrals de reserves. I 
tota la part d'atenció a l'excursionista, tot el proveït de menjar, i la mateixa gestió del 
refugi in situ, la fa el guarda. Així, ens hem repartit molt millor les responsabilitats 
del que seria el manteniment i les inversions, per tant, hem fet un pas important  en 
el que seria la modernització, d'acord amb els  temps actuals,  del contracte d'un 
dels refugis que hi ha més importants que tenim al Pirineu. 
És un refugi que està al voltant de les 8.000 pernoctacions/any i està a 2.365 metres 
d'alçada.   
 
Comenta que el pla d'activitats està consolidat, i destaca que aquest any hi ha un 
increment notable de la participació dels joves i l'increment del nombre de persones 
que practica activitat els caps de setmana. 
Això ve motivat per dos punts principals:  

- la marxa nòrdica que típicament es feia entre setmana,  també s'està fent cap 
de setmana. 

- el fantàstic grup dels dijous,  que és una de les activitats més exitoses, també 
ha tingut una derivada al dissabte, a més a més del dijous.   

Destaca també els esforços que s'han fet en comunicació i el que això ha comportat 
a nivell de seguidors en xarxes socials, usuaris a les bases de dades i també dels 
impactes en mitjans de comunicació. La progressió ha sigut molt rellevant.  
 
Com a conclusió, el 2024 es caracteritza com una etapa d'estabilització, ens hem 
estabilitzat tant econòmicament com a nivell d'activitat,  i consolidació del projecte 
tal com l’anàvem considerant. 
La propera etapa és de creixement i de millora d'aquesta oferta. Els pressupostos 
que es presenten avui són pressupostos pensant en quins són els reptes que ens 
han de portar a assolir uns objectius que ens hem marcat. Uns objectius d'arribar a 
molt de més gent,  uns objectius d'integrar en el CEC tant a socis i continuar aquest 
ritme de creixement,  i a persones que venen a fer activitat, sense un interès clar de 
ser soci. Per arribar a tot aquest gran públic, és hem de fer un esforç molt important 
de trencar aquella imatge de club antic, fora del que seria la modernitat.  I, per tant, 
això, es tracta, de les xarxes socials i de tenir la digitalització com un aliat, invertir 
molt més en digitalització. Hem de millorar les nostres eines de comunicació,  no 
només amb els sectors o amb els seguidors que tenim ara,  sinó ampliar el nostre 
horitzó cap a altra, com deia el gran públic. 
Explica que es troben a faltar i pensa que és important de solucionar, que hi hagi 
una representació clara del que és la diversitat que hi ha a la nostra societat.  
Hem de poder fer una acció d'integrar dintre del que és el projecte CEC, dintre del 
que és gaudir de la natura i, sobretot, que coneixent Catalunya, estimin Catalunya, 



 

 

 

 

 

 

 

perquè és el millor catalanisme que podem exercir des del CEC. 
A través de la nostra habilitat com a coneixedors del territori, dels valors de 
Catalunya, de la cultura catalana, de la llengua catalana, poder aconseguir que 
aquestes persones sentin atretes per aquesta experiència del medi natural i 
acompanyada del coneixement del que és el nostre país i que, per tant, a partir 
d'aquí l'estimin.  Això nosaltres l'hem anomenat el catalanisme inclusiu. 
És el catalanisme que sempre ha caracteritzat el CEC, que no té una connexió 
política sinó una connexió de país,  de sentiment de país.   
 
 
4. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LES QUOTES DE SOCI DE L’ANY 
2025. 
 
El Sr. Ton Barnils explica les quotes que es projecten. 
 

• Pertinença històrica: Formar part d'una entitat amb 150 anys d'excursionisme 
català. 

• Contribució social i cultural: Suport a projectes públics, patrimoni cultural i 
llengua catalana. 

• Beneficis exclusius: 
 Assegurança de primer nivell. 
 Preus especials en refugis, activitats i cursos. 
 Activitats gratuïtes o amb descomptes per a totes les edats. 
 Lloguer de material esportiu. 

• Cultura i formació: Subscripció a la revista Muntanya i cursos especialitzats. 
• Descomptes: Material esportiu, cultura i esdeveniments.  

 
UNA QUOTA EN 3 DIMENSIONS 
Valors: Eixos vertebradors d’una entitat arrelada a la societat i amb vocació de futur. 
Activitats: Una gran proposta d’activitats per a tots els nivells, edats i preferències. 
Serveis: Serveis exclusius per als socis i sòcies, descomptes i ofertes. 
 
CRITERIS DE CONSTRUCCIÓ 

• El criteri general es limita a regularitzar les quotes segons la inflació estimada 
(3%).  

• Continua la política de suport a les famílies amb quotes reduïdes per a Infants 
i Jovent, tenint en compte l’assegurança.  

• Quotes de socis protectors orientades a la consolidació dels grans projectes i 
suport a l’entitat.  

 



 

 

 

 

 

 

 

 
 
El Centre Excursionista de Catalunya és una entitat declarada d’utilitat pública i de 
foment de la llengua catalana, condicions que permeten que tant les quotes com 
les donacions es poden desgravar a l’hora de fer la declaració de la renda. La base 
desgravable de la quota no comprèn la totalitat de la mateixa. 
 
* Aquesta desgravació fiscal estarà subjecta a canvis normatius produïts durant el 
2025. 
 

 
 
* Els percentatges de deducció corresponen a la suma de la condició d’entitat 
d’utilitat pública més el tram autonòmic relatiu al foment de la llengua catalana. 
 
En aquest punt un soci comenta que no és obligació augmentar les quotes, li sembla 
que són de les més cares que hi ha d'Europa. 
 



 

 

 

 

 

 

 

Un altre soci considera que les quotes són cares i que els més grans tenen poca 
diferència de quota entre la normal i la sènior. El President li  respon que es 
considerarà en la propera junta directiva. També s’ha pensat si es pot periodificar la 
quota de manera mensual. 
A partir dels 78 anys l’assegurança no cobreix tot sinó només les activitats de 
senderisme amb el CEC i, per tant, comporta federar-se.  
La responsabilitat civil està inclosa pels socis i professionals per les nostres activitats 
davant tercers. 
El percentatge d’augment en totes les categories està entorn del 3%. 
 
S’aproven per unanimitat les noves quotes amb 53 vots a favor, 4 vots en blanc i 1 vot 
en contra. 
 
 
5. APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL PRESSUPOST DE L’ANY 2025. 
 
El Sr. Josep Maria Simó explica el pressupost de l’any 2025. 
 

 
 

 
GENERAL I PRINCIPIS RECTORS 
 

• Creixement del número de socis en 170, seguint la tendència de l’any 2024 de 
creixement net. 

• Salardú segons el Pla del projecte aprovat febrer 2022 per l’Assemblea de socis. 
• Ple desenvolupament del Pla Estratègic, amb un creixement del 18% dels 

ingressos valorats en 390.000€. 
• Inclosa una partida de 40.000€ per començar a preparar el 150è aniversari. 
• Equilibri i sostenibilitat econòmica. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
El Director comenta que el resultat operatiu de l’EBITDA superior als 200.000 euros 
de l’exercici 2024 és realment extraordinari i s’estima per al 2025 en 300.00. 
 
S’aproven per unanimitat els pressupostos del 2025 amb 53 vots a favor i 1 vot en 
blanc. 
 
 
 
 

Pressupost % Pressupost %

INGRESSOS GENERALS 651.500,00 25,36% DESPESES GENERALS 1.223.060,00 48,89%

Quotes socis 582.000,00 22,65% Subministraments i manteniments 102.850,00 4,11%

Revista Muntanya 38.000,00 1,48% Arrendaments i rentings 15.760,00 0,63%

Altres ingressos centre 31.500,00 1,23% Revista Muntanya 42.000,00 1,68%

Comunicació i màrketing 75.000,00 3,00%

Despeses de personal 566.300,00 22,64%

Col·laboradors professionals 130.000,00 5,20%

Serveis externs 76.700,00 3,07%

Assegurances 121.300,00 4,85%

Altres despeses 93.150,00 3,72%

INGRESSOS ACTIVITATS PROFESSIONALS 725.000,00 28,22% DESPESES DIRECTES 485.560,00 19,41%

Activitats professionals 704.000,00 27,40% Activitats professionals 465.560,00 18,61%

Competicions i monogràfics 21.000,00 0,82% Competicions i monogràfics 20.000,00 0,80%

REFUGIS 946.400,00 36,84% REFUGIS 407.840,00 16,30%

Ingressos lloguer 435.900,00 16,97% Despeses refugis 22.000,00 0,88%

Explotació refugis 510.500,00 19,87% Despeses explotació refugis 385.840,00 15,42%

PLA D'ACTIVITATS 141.000,00 5,49% PLA D'ACTIVITATS 121.260,00 4,85%

Activitats 66.000,00 2,57% Activitats 56.760,00 2,27%

Campaments 75.000,00 2,92% Campaments 64.500,00 2,58%

ALTRES INGRESSOS 105.164,00 4,09% ALTRES DESEPESES 263.903,00 10,55%

Subvencions directes a l'explotació 82.000,00 3,19% Amortitzacions 182.403,00 7,29%

Aplicació subvencions de capital 23.164,00 0,90% Interessos financers 73.700,00 2,95%

Impostos 7.800,00 0,31%

TOTAL INGRESSOS 2.569.064,00 100,00% TOTAL DESPESES 2.501.623,00 100,00%

RESULTAT D'EXPLOTACIÓ 67.441,00

INGRESSOS DESPESES



 

 

 

 

 

 

 

6. TORN OBERT DE PARAULES. 
 
El Secretari, Sr. Raimon Bergós, obre el torn obert de paraula: 
 
El Sr. Francesc Herrera pregunta si a l’Aran Hostel a part de la policia de Sant Dalmau, 
té algun tipus de protecció? Proposa fer una reproducció del quadre de Juli Solé 
Santaló per evitar mals, atès que hi ha moltes persones circulant. 
 
El President li respon que té la protecció del control d'accés i l’alarma. Considerarà 
fer una reproducció. 
 
Un altre soci comenta que quan rep la newsletter setmanal es destaquen les 
activitats professionals, però creu que hem de potenciar les activitats del voluntariat, 
dels socis, coordinadors, etc... Demana a la Junta Directiva que desapareix l’activitat 
Premium.  
Demana que es faci una reunió de vocals i voluntaris, tal com se’l va informar, però 
encara no ha rebut cap convocatòria. 
 
El President li respon que ho traslladarà al Sr. Marcel Blanes. 
 
 
I sense altres assumptes a tractar el President aixeca la sessió a les 21 hores 10 minuts. 
 
 
Signat a Barcelona   el 23 d’abril de 2025 
 
 
 
Compromissària      Compromissari 
Sra. Montserrat Olivella Cunill     Sr. Joaquim Clos Baguña                                        
Sòcia  nº 159       Soci nº 1.008 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sr. Eduard Cayón i Costa                     Sr. Raimon Bergós i Civit 
President                                  Secretari 
 
 


